

LA VOZ ATLANTICA

SEMANARIO INDEPENDIENTE

AÑO X — PUERTO LIMON, COSTA RICA, SABADO 12 DE MAYO DE 1945

NUMERO 466

500 COLONES LE FUERON OBSEQUIADOS AL REFECTORIO INFANTIL POR LOS VECINOS DE 25 MILLAS - NOS DICE EL PRESIDENTE DEL PATRONATO NACIONAL DE LA INFANCIA

Tuvimos oportunidad de conversar en estos días con el distinguido cabildero don Eduardo Castro Saborio, Presidente del Patronato Nacional de la Infancia en la ciudad de Limón, a propósito de las dificultades que se han presentado últimamente para el sostenimiento del Refectorio infantil que tantos servicios está prestando a los niños pobres.

Nos manifestó el señor Castro Saborio que en realidad desde hace más de tres meses esta institución no recibe de San José la subvención correspondiente y que ha habido momentos en que ha sido casi imposible sostenerlo.

Algunas instituciones particulares han obsequiado mercaderías que han olvidado en algo la situación, y el personalmente consiguió en varias o-

caciones sacos de avena en la Aduana que se han usado para el refectorio. En cuanto a los comentarios que gentes malévolas han hecho circular sobre los sueldos que de venga el personal del refectorio, estima necesario aclarar que las cosas no son como se comentan en los corrillos de la calle.

La señora Administradora.

Pasa a la pág. 3.

LOS TRES GRANDES FORJADORES DE LA VICTORIA



CHURCHILL



STALIN



ROOSEVELT

LA VOZ ATLANTICA se une al regocijo universal por el triunfo de las armas aliadas, que es el triunfo del DERECHO, de la LIBERTAD y de la DEMOCRACIA.

EDITORIAL QUE CONSIGNARA EN SU PROXIMO NUMERO LA IMPORTANTE REVISTA "EL AGRICULTOR COSTARRICENSE", QUE DIRIGE EL JOVEN PERITO COMERCIAL D. CARLOS ALVARADO MORALES

Legamos al punto culminante de las actividades agrícolas. Con los primeros lluvios viene el año agrícola, y el a-

gric平or se apresta a regar lo cimiento que pronto se convertirá en abundante cosecha. Esta, en relación con su

extensión, podrá llenar o no las necesidades del país.

Este es hipotético. Dependiendo de muchos factores.

Se ha dicho y se dice que nuestro agricultor es opuesto a toda iniciativa que traiga por consecuencia el mejoramiento en sus prácticas agrícolas. Se ha dicho y se dice que nuestro agricultor es desconfiado. En fin se ha dicho y se dice que nuestro agricultor es CONSERVADOR.

Todos estos acusaciones a nuestro campesino se han hecho, los más de las veces, en forma a priori, sin pretender estudiar los causas de su estancamiento. No se ha hecho otra cosa que festinar con epígrafes nada decorosos la posición del pobre labriego que lucha incansablemente por ar—
Pasa a la pág. SEIS

EL DESCUBRIMIENTO FARMACEUTICO DEL SIGLO

APLICACIONES MULTIPLES DE LA PENICILINA

(Por Rafael Coronel)

Esta excelente droga, descubierta en la Gran Bretaña, va ser "puesta en pie de paz". Hasta ahora la mayor parte de la pequeña producción ha sido dedicada a curar heridas y enfermedades "de guerra", pero muy pronto podrá obtenerse fácilmente y generalizarse su uso. Esta es la mejor noticia para la humanidad.

Liente desde que se descubrieron los anestésicos.

Grandes han sido ahora los resultados obtenidos con la penicilina. La droga es de difícil producción por que las ciencias han sido estás y los pedidos grandes y debajo a ésto se ha encargado solo para casos graves tanto de heridos como

Pasa a la pág. SEIS

— Pasa a la página DOS.

En Hannover



Soldados y tanques de los Estados Unidos hacen un alto en una calle de Hannover, reposando antes de reanudar la persecución de los nazis en retirada. Rápidas columnas motorizadas rodearon la ciudad y la ocuparon después de dominar una débil resistencia del enemigo.

LA ESPANTOSA TRAGEDIA DEL MARTES

Muere ahogado cerca del campo de aterrizaje el propietario de la Fotografía Alfredo Chong. De los ocho compañeros que fueron abatidos sólo Chong se ahoga

En la tarde del martes, se pudo encontrar su cadáver en motivo de la celebración. Hasta el momento de escribir de la Victoria, un grupo de amigos, compuesto de cinco personas salió de paseo para el campo de aterrizaje, donde solivianos bártanos, no obstante que en ese sitio el mar es bastante picado y las corrientes peligrosas.

Del grupo apenas se salvó un mar cuarto, entre ellos el joven Alfredo Chong, pocos momentos después el mar los fué arrastrando hacia afuera y fué necesario buscar algunos pescadores que llevaron un bote para rescatarlos. Desgraciadamente el joven Chong se había hundido ya y no fué posible

Pasa a la pág. CINCO

En Checoslovaquia



Este fotograma transmitido a Washington por radio desde Londres muestra una columna del tercer ejército de los Estados Unidos al avanzar por una calle de Ach, Checoslovaquia. Este ejército ha hecho un recorrido de casi mil kilómetros después de desembarcar en la costa de Normandía y atravesar Francia, Bélgica, Holanda, Alemania, Checoslovaquia y parte de Austria para establecer la unión con los rusos que avanzaban desde el oriente.

NOTAS EDITORIALES

CONTRASTES

Estamos escribiendo estas notas a las dos de la tarde. Hay una temperatura de 32 grados a la sombra. Por la acera del frente una larga fila de gente va en busca de agua al hidrante de la esquina. Y por el centro de la calle en sentido inverso, viene un desfile escolar recogiendo fondos para la campaña antituberculosa.

Es un contraste irónico estos dos marchas ocasionales bajo el sol calcinador. Aquí, donde prácticamente carecemos del elemento básico de la higiene, como es el agua, contribuimos gustosos para ayudar en la campaña contra la peste blanca, descuidando el peligro de otras pestes, que van a desarrollarse entre nosotros.

Hoy hace dos semanas que terminaron de romper las achacosas bombas que surten de agua la cañería de la ciudad. Decimos que terminaron de romperse porque desde hace tiempo están casi inservibles, y caminan, cuando caminan, por un milagro de mecánica.

En una visita que hace tiempo hizo a esta ciudad el señor Secretario de Fomento, habló con las autoridades sobre la posibilidad de electrificar la cañería cuyo costo no alcanza a cuarenta mil colones según sus propios cálculos. Oyéndolo ofrecer esta ayuda, pensamos que los trabajos comenzarian en el transcurso de pocas semanas. Pero los meses han ido corriendo, sin que nada se haya hecho.

Cuarenta mil colones es una suma bastante modesta, por aguda que sea la crisis del erario nacional. Con lo que se ha recaudado en Limón por concepto de impuesto de timbre deportivo—que ningún beneficio nos ha dado—tendríamos de sobra para hacer con lujo de gastos, la electrificación de las bombas.

Y aquí surge otra vez el contraste. Se crea un impuesto para el desarrollo de la cultura física, como factor esencial de la salud individual, y carecemos de agua, que tiene que ser mucho más importante para la salud pública. De poco habrá de servirnos el desarrollo de los músculos y el lujo de los eventos deportivos, si los servicios higiénicos de las casas están prácticamente inservibles, si el baño diario resulta un lujo que sólo pueden darse los ricos y si los cloacas de las calles despiden olores que no resultan de ámbar.

FOR SALE

TWO VALUABLE CACAO FARMS AT PIUTA, LIMON

in production and with other fruit trees. Located at Piuta. One measures, approximately, twelve hectareas and is duly inscribed in the Registry of Properties. The other measures about two hectareas.

For further information consult

ATTORNEY CARLOS SILVA

in his office opposite the Girls School.

Reunión en Alemania



Oficiales y soldados del primer ejército de los Estados Unidos se reunieron con oficiales y soldados del ejército ruso en Torgau, a orillas del Elba, en el momento histórico que culminó la gran campaña militar entre el oriente y el occidente. Las fuerzas de los Estados Unidos avanzaron desde Normandía hasta el Elba y las rusas desde las afueras de Moscú. Foto transmitida a Washington por radio desde Londres.

Lancha Santa Elena

La nueva Tarifa de Fletes y Pasajes, entre BARRA DEL COLORADO - LIMÓN y viceversa, es la siguiente:

	C/ U.
Toda clase de granos, vegetales y merradería en general (el quintal)	2.50
Cigarrillos por cartón, (quintal)	2.00
Estaciones con Diesel y Gasolina de 53 galones	8.00
Estaciones con Petróleo, Lícor y Aceite Lubricante de 53 galones	19.00
Maquinaria, pesando más de 100 libras precio convencional.	
Otros no especificados aquí se encuentran en la Tarifa General.	
Estaciones vacíos devueltos de 53 galones	1.50
Estaciones vacíos no devueltos de 53 galones	2.50
Jabón botellas vacías, devueltas, cada una	0.50
Otros envases vacíos devueltos, libras.	
Estaciones para licor, vacíos devueltos de 10 galones	1.00

NOTA: La carga deberá ser entregada en la plataforma de la Aduana. Aceptamos carga con anticipación en nuestras bodegas, siempre que esté perfectamente empacada y en buenas condiciones. La carga y descarga será por cuenta del estafador.

PARA MAS INFORMES SIRVASE PASAR POR NUESTRAS OFICINAS.

ENRIQUE MANGEL ROSAT, Administrador

500 COLONES

VIENE de la pági 1

y visitadora del patronato gana doscientos colones mensuales, la cocina y la auxiliar cuarenta y trescientos respectivamente, que es el sueldo corriente que se paga en Limón en cualquier cosa particular donde se les da comida cosa que no tienen en el Refectorio. El Representante Legal del Patronato de la Infancia y el Tesorero de las mismas ganan sueldos de doscientos el primero y cincuenta el segundo, pero son sueños que se pagan en San José, independientes completamente del refectorio y por otros servicios. En cuanto a los miembros de la Junta Directiva hacen su trabajo gratuitamente.

Nos manifestó para terminar que un grupo de caballeros de 25 Millas, han enviado a la institución que preside la suma de quinientos colones

como regalo para ayudar a la comida que se da gratuitamente a los niños pobres. Quieren hacer presente a esos contribuyentes lo mismo que los que han suscrito en esta ciudad contribuciones mensuales el profundo agradecimiento de la Junta por esta obra de caridad, que es necesario mantener a todo costo.

Muchos agradecemos al señor Castro Sobario las manifestaciones anteriores que transmitimos a los lectores de LA VOZ ATLANTICA porque es

timoroso de mucho interés para calar la boca a los murmuradores.

JOSE ACHIONG NG.

Comerciante detallista

Licores, Abarrotes, Cristalería, Materiales de Ferretería y Eléctricos, todo se encuentra en este establecimiento.

GRAN OPORTUNIDAD

Si usted necesita los servicios competentes, confiables y distinguidos, y con larga experiencia como administrador de propiedades en la Provincia de Limón

DIRIJASE:

GEORGE LAZARUS D
APARTADO 449 — LIMÓN

Labores Municipales

Sesión séptima ordinaria de la municipalidad de Limón, iniciada si las diecinueve horas del viernes cuatro de abril de mil novecientos cuarenta y cinco con asistencia de los regidores señores Echeverría quien presidió, Hernández y Picado. Estuvieron presentes los jefes de dependencias municipales señores Alvarado, Arzola, Borromeo, Casco Morín, Montero, Mora Aguilar, Vindas y Zelzedán.

Art. I.—Acto. Se leyó, aprobó y firmó el acto de la sesión anterior. Los regidores presentes manifestaron que se adhirieron en un todo a lo dispuesto en la sesión cuya acta se acaba de leer y de haber estado presentes hubieron planteado una moción semejante.

Art. II.—Notas del señor Gobernador: El En la nota N° 539 expone que el pago acordado en favor de don Eduardo Benítez no puede hacerlo por no existir partida en presupuesto para cubrir esa erogación. Consultado el señor Contador manifestó que puede hacerse ese pago con cargo a la partida de B-1, habiéndose acordado comunicarlo al señor Gobernador para que haga el giro con cargo a la partida mencionada.

b) En referencia con la reparación ordenada al maestro de la Uvita, expone en nota N° 544 que ordenaría esa trabajo tan pronto las condiciones económicas de la municipalidad lo permitan. Se acordó archivarla.

c) En nota N° 543 comunica que por haber presentado su renuncia don Alfredo Borboza, guarda auxiliar del administrador del mercado, ha llamado a sustituirlo al señor Víctor Loaiza Córdoba quien ya está prestando sus servicios

y cuyo nombramiento mucho estimaré confirmar. Los regidores Picado y Hernández manifestaron que siendo más pensable ese empleado, según lo informó el señor Administrador, votan por confirmar el nombramiento, pero entienden que ese empleado será guardia diurno del mercado y no auxiliar del Administrador el regidor Echeverría votó por confirmar el nombramiento y dejarle el nombre como guarda auxiliar del administrador. En nota N° 538 informó que no hay fondos disponibles para pagar el trabajo de limpieza de la zanja de Estrada. Se acordó que el señor contador informe cuando haya fondos para emitir el presupuesto extraordinario correspondiente.

d) En nota N° 435 comunicó que previamente a publicar licitación para el cambio del piso del salón de baile del Belénano Municipal, conviene estudiar la forma de allí gran fondos que se requieren para esa obra. Se acordó: dejar pendiente la publicación del aviso de licitación para cuando hayan fondos y darle perfectamente a este trabajo con el dinero que ingrese por concepto de "pendiente de cobro".

Art. III.—Notas de jefes de dependencias: El señor jefe de sanidad envía copia de nota que remitió al señor gobernador indicando la urgencia que existe de ejecutar los trabajos que detalla. Se acordó rogar al señor gobernador que, tan pronto como sea posible, ordene se lleven a cabo esos trabajos, sean reparaciones en la cañería de Paitaoca Town; reparación de canetas y colocación parrillar.

b) Se acordó archivar el informe mensual del señor jefe

de sanidad y copia de nota dirigida al señor Gobernador por el Inspector de Renta informando de los deudores morosos en el pago de patentes.

Art. IV.—Escritos de particulares: La señora Irene Lilly manifestó que tiene únicamente una paja de agua en servicio y se le cobran más. Conocido el informe del señor fontanero, manifestó que efectivamente sólo una paja de agua tiene la propiedad de la solicitante, se acordó autorizar a la contaduría para colocar en ella la placa conmemorativa del acto, con el nombre del Presidente Roosevelt. El regidor Echeverría propuso que se adhería el voto de la mayoría, porque en su concepto, el homenaje hubiera sido más adecuado si se hubiera dado el nombre de Roosevelt a un lugar en el centro de la ciudad, tal como el parque frente a la capital de Puerto Rico, en donde se podría construir un monumento con el busto de Roosevelt costeado por la población popular, para que así, el homenaje fuese realmente del pueblo limeño al gran Presidente estadounidense.

c) Don Fulgencio Campos manifestó que la municipalidad en funciones en el período 1942-1944 y a petición del señor Campos que actuaba como presidente, dispuso cambiar el nombre al barrio de la ciudad conocido como Jamaic Town. Que ahora, cuando el mundo ha sido tan dolorosamente comovido con la desaparición del Presidente Roosevelt, uno de los próceres más brillantes de la humanidad, muy respetuosamente sugiere a la Corporación que como humilde y puro sincero homenaje a su memoria, se bautice el barrio mencionado con el nombre de BARRO ROOSEVELT, con la

formalidad de la ciudad de Limón, por el presidente de la Cruz Roja que llegó la ambulancia comprada por suscripción pública y que para que preste servicio eficiente en favor de la comunidad se esté estimando la forma de dejar fondos a fin de pagar los servicios de un chofer, pues ya el Banco Unico de Seguros ha dado el mantenimiento del vehículo, incluyendo la gasolina necesaria para los servicios. Exprese los regidores que aunque la Municipalidad carece de fondos para ese fin, lo estima de gran utilidad por lo que Disponen cooperar con \$ 75.00 mensuales, los que se pagarán o partire del presente mes, tomados los del capítulo 8, Art. 1, que según informa el señor Contador, tienen fondos sobrantes y cuando se agoten, se reforzará la partida si fuere posible. Acuerdo definitivo.

Art. V.—Rianlitas: Fueron aprobadas las siguientes: semana del 6 al 12 de abril: saneamiento población C 513.60 cts.—Saneamiento distrito segundo C 13—Reparación carretera C 153.75—Reparación edificios C 49—Reparación carretones C 56.90—Peones mercado C 129.15—Peones parques C 153.25—Peones higiene C 184.50—Peones clínicas C 73.80—peones tanques C 36.90—Semana del 13 al 19 de abril: saneamiento población C 545.30 cts.—Saneamiento distrito segundo C 13—Reparación edificios C 156.75—Reparación carretera C 147.80—Compra un saco ganchito C 1.75.

f) Don Rodolfo Gómez, co-

mo representante en esta ciudad de la firma comercial "Compañía Embotelladora de Costa Rica, S. A." empresa que explota la Coca Cola, solicita autorización para pintar, en las esquinas laterales de la torre del mercado, anuncios de su empresa y ofrecer a comienzo, mantener siempre bien pintado dicho torre; por unanimidad se acordó: conferir al señor Gómez que la Municipalidad no estima conveniente usar la torre del mercado para estos fines.

g) La secretaría del comité para recolectar fondos en favor de la campaña anti-tuberculosa, solicita de la municipalidad la construcción de la Agrupación en el parque Vargas Parque, para la feria que celebrará el seis de mayo. Se acordó: el representante al señor Gobernador, para que preste al referido comité la ayuda que esté al alcance de la Corporación, en la forma que se solicita.

h) El presidente del comité auxiliar de la Cruz Roja comunica que llegó la ambulancia que comprada por suscripción pública y que para que preste servicio eficiente en favor de la comunidad se esté estimando la forma de dejar fondos a fin de pagar los servicios de un chofer, pues ya el Banco Unico de Seguros ha dado el mantenimiento del vehículo, incluyendo la gasolina necesaria para los servicios. Exprese los regidores que aunque la Municipalidad carece de fondos para ese fin, lo estima de gran utilidad por lo que disponen cooperar con \$ 75.00 mensuales, los que se pagarán o partire del presente mes, tomados los del capítulo 8, Art. 1, que según informa el señor Contador, tienen fondos sobrantes y cuando se agoten, se reforzará la partida si fuere posible. Acuerdo definitivo.

Art. V.—Rianlitas: Fueron aprobadas las siguientes: semana del 6 al 12 de abril: saneamiento población C 513.60 cts.—Saneamiento distrito segundo C 13—Reparación carretera C 153.75—Reparación edificios C 49—Reparación carretones C 56.90—Peones mercado C 129.15—Peones parques C 153.25—Peones higiene C 184.50—Peones clínicas C 73.80—peones tanques C 36.90—Semana del 13 al 19 de abril: saneamiento población C 545.30 cts.—Saneamiento distrito segundo C 13—Reparación edificios C 156.75—Reparación carretera C 147.80—Compra un saco ganchito C 1.75.

Fuera a la pág. SEIS

LOS CENTIMOS DE HOY SERAN LOS COLONES DEL MAÑANA, SI USTED SABE AHORRAR

COMIENCE HOY: DEPOSITE SUS AHORROS en el

BANCO DE COSTA RICA
(Sucursal en Limón)

Realiza Toda Clase de Operación Bancaria

LA FORTUNA ES UN LARGO AHORRO

Arsenipur

GRAN RECONSTITUYENTE
ENGORDA LOS ANIMALES

DISTRIBUIDORES: LABORATORIOS CARLOS VIEQUEZ

EDITORIAL QUE
ENE de la Pág. 1 DOS —
obre sus hombros lo que a la
Agricultura pertenece.
Porque contradicciona que el
Banco Nacional de Costa
Rico, entidad netamente agro-
pecuaria, quien hoy ha tomado
su dirección a campaña
la intensificación agrícola
Con razón hemos visto cu-
el Departamento Nacio-
l de Agricultura se encuen-
tra en la postación actual.
La producción agrícola no
nada tiene que ver con
Secretaría del Agricultura
de ahí su estancamiento.
Somos ya por un año y en
terior agrícola hemos retro-
cedido veinte años. Parece
que vivimos en la luna, sin frio
celor; sin necesidades ni as-
piraciones. Como si la situa-
ción por la que atraviesa el
país como si el hombre, que
yo entró a los hogares costar-
reñenses, fuera lo más natu-
ral del mundo.

Pero, esta falta de irrespon-
sabilidad no sería tan notoria
si los sectores todos de la ciu-
dadidad interviniéramos en la
discusión del problema de la
producción. No sólo es re-
posible el que peca, sino tam-
bién el que consiente en ello pe-
cado. Desde estos mismos li-
mos hemos llamado a la con-
ciencia de lo colectividad para
que se levanten a pedir PAN
en nombre de los necesitados,
que en este caso sería PRO-
DUCCIÓN, PRODUCCIÓN,
HAY O NO CONTRADIC-
CION AGRÍCOLA.

PREGUNTE A
MUCHOS QUE
FUMABAN
CIGARRILLOS
IMPORTADOS
POR QUE
FUMAN AHORA
LIBERTY

'LA ESCUELA DE NIÑAS "RAFAEL IGLESIAS GEORGES CASTRO" ELIGE EL PATRONATO PARA 1945 CLEMENCEAU

Señor
Don Enrique Arrázola
Director de LA VOZ
ATLANTICA

Pte.
Estimado señor:
Tengo el gusto de enviarle
la directiva del Patronato que
fue fundado durante el presente
año en la Escuela Rafael Iglesias
y les agradezco la publica-
ción.

Atentamente:

OLIMPIA TREJO
Directora de Escuela

Patronato elegido para 1945:
Presidente: don José Vicente
Uribe; Vice Presidente: don
Marcos A. Majlendano; Secre-
tario, Sra. Flora Roy; Te-
sorera, Sra. María de Mosh;
1er. Vocal: don Jesús Ulloa;
2º Vocal: don Felipe Wine
Chin; 3er. Vocal: Jerónimo
Erolle.

SALOMON CHIN

LA IBERIA

— Estrada —

George Clemenceau, el fa-
moso primer ministro de
Francia en la gran guerra
mundial del 14-18, es una
de las pocas personas cuya
memoria ha sido honrada
con una llama eterna en su
panteón extranjero.

Esa luz es una placa com-
memorativa. Se encuentra
en un cinematógrafo de la
Séptima Avenida y la calle
12, en Nueva York, el sitio
en que El Tigre enseñó y
practicó la medicina en
1870.

LA ESPANTOSA

VIENE de la pági-
na hermano y un tío pro-
prietario de un establecimien-
to en la Avenida F.

La "Voz Atlántica" supo
sinceramente la muerte del
tigre Chong y envió a sus de-
dos su más sentido pésame."

BROWNE & ABRAHAMS

Agentes.

FRENTE UNIDAD SANITARIA
Ciudad de Limón.

VENTA DE MERCADERIAS

Limón Trading Company

Compra a los MEJORES PRECIOS

Raicilla de Ipecacuana

HULE

Cacao, Cocos y Copra

— NO OLVIDE —

VIAJES SEMANARIOS

ENTRE ESTE PUERTO Y

Cahuita, Puerto Viejo, Barra de Colorado,
Panamá

Para informes respecto a pasajeros y carga dirigirse a

BRYAN Y BARRIENTOS — Agentes
M. apartado 144 o a su oficina en los bajos de la Pensión
arriba, frente Parque Vargas. — CONTAMOS CON EMEAR,
CAMIONES COMODAS Y RAPIDAS.

¡HULE!

AHORA A MEJOR PRECIO

En la Zona Atlántica abunda este producto de la naturaleza, que puede significar bienestar para usted y los suyos.

Y RECUERDE: Al producir hule usted recibe dinero y se convierte en un combatiente del victorioso EJERCITO ALIADO!

Visite uno de los comisariatos más cercanos en LA BARRA DE COLORADO, LIMÓN, SIQUIRRES, GUAPILES, LA ESTRELLA, SIXAOLA, SURETKA, CHASE, Etc., Etc.

HECHT, LEVIS & KAHN, INC.

Contratistas de

RUBBER DEVELOPMENT CORPORATION

Una Agencia del Gobierno de Estados Unidos.

LOTERIA DEL ASILo CHAPUI

Plan para el sorteo del 20 de mayo de 1945

Valor en premios: 277.300,00 colones

LA EMISION CONSTA DE 22.000 BILLETES DIVIDIDOS EN

VIGESIMOS, NUMERADOS DEL 1001 AL 23.000, A € 20,00
CADA BILLETE Y € 1,00 CADA VIGESIMO

1 Premio Mayor de	€ 100.000,00
1 Segundo Premio de	20.000,00
» Premios de € 1.000,00 cada uno	10.000,00
20 Premios de € 500,00 cada uno	10.000,00
80 Premios de € 200,00 cada uno	16.000,00
141 Premios de € 100,00 cada uno	14.000,00
10 Aproximaciones al Premio Mayor (5 anteriores y 5 posteriores) de € 250,00 cada una	2.500,00
10 Aproximaciones al Segundo Premio (5 anteriores y 5 posteriores) de € 150,00 cada una	1.500,00
21 Terminaciones a las tres últimas cifras del Primer Premio, de € 200,00 cada una	4.200,00
198 Terminaciones a las dos últimas cifras del Primer Premio, de € 100,00 cada una	18.800,00
1980 Terminaciones a la última cifra del Primer Premio, de € 40,00 cada una	78.200,00
2772 Premios	Valor € 277.300,00

LABORES Municipales

Vínculo de la pág. 4.

—Peones parques € 147,60

—Peones mercado € 129,15

—Peones carretera € 63,50—

Peones higiene € 184,50—

Peones cloacas € 73,80—Peo-

nnes tanques € 36,90—

Art. VI.—A moción del re-

gidor Hernández se acordó:

regar al señor Gobernador que

informe por qué no se ha pro-

cedido la reparación de las

lubes del Parque.

Art. VII.—A moción del re-

gidor Echeverría se acordó: re-

cordar a la Capitanía de Puer-

to que la matrícula de lan-

chis está gravada con un im-

puesto municipal y regalar que

en esos casos exija lo presen-

tiónde de recibo que acredite el pago del impuesto mencionado, antes de darle trámite a las solicitudes respectivas.

Art. VIII.—A moción del regidor Picado se acordó: solicitar al señor Gobernador el envío a los regidores de copias del contrato celebrado por el Ejecutivo Municipal con la Northern Railway Company para la instalación de la carretera que esa empresa tiene en esta ciudad para su servicio con el fin de que los señores regidores conozcan su texto.

Art. IX.—A iniciativa del regidor Hernández, se acordó recordar a los señores jefes de

dependencias municipales la

obligación en que están de asistir a las sesiones y los que

tengán motivo justificado pa-

ra no hacerlo, deben pedir per-

mito al señor Presidente Munici-

pal por escrito que envíe

al a la sesión a fin de que

ellos conozcan el régimen que

el presidente.

A las 20 horas y 55 minu-

tos terminó la sesión.

MAX STENZLER

MAX STENZLER

En la séptima edición

de la revista "Semana"

se publicó el siguiente

artículo sobre el autor:

"Max Stenzler, el autor

que se ha hecho famoso

en el mundo entero con

su libro 'El secreto de la

longevidad', es un hombre

que ha vivido una vida

extraordinaria y que ha

logrado una gran exito

en su campo.

Max Stenzler nació en

1888 en Alemania.

En 1908 se mudó a

los Estados Unidos.

En 1912 se graduó en

la Universidad de

Massachusetts.

En 1914 se casó con

una mujer llamada

Margaret Stenzler.

En 1916 se mudó a

Nueva York.

En 1918 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Nueva York.

En 1920 se casó con

una mujer llamada

Mary Stenzler.

En 1922 se mudó a

California.

En 1924 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1926 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1928 se mudó a

Florida.

En 1930 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1932 se casó con

una mujer llamada

Elizabeth Stenzler.

En 1934 se mudó a

California.

En 1936 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1938 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1940 se mudó a

Florida.

En 1942 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1944 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1946 se mudó a

California.

En 1948 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1950 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1952 se mudó a

Florida.

En 1954 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1956 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1958 se mudó a

California.

En 1960 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1962 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1964 se mudó a

Florida.

En 1966 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1968 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1970 se mudó a

California.

En 1972 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1974 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1976 se mudó a

Florida.

En 1978 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1980 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1982 se mudó a

California.

En 1984 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1986 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1988 se mudó a

Florida.

En 1990 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 1992 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 1994 se mudó a

California.

En 1996 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 1998 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2000 se mudó a

Florida.

En 2002 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 2004 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2006 se mudó a

California.

En 2008 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 2010 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2012 se mudó a

Florida.

En 2014 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 2016 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2018 se mudó a

California.

En 2020 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 2022 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2024 se mudó a

Florida.

En 2026 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 2028 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2030 se mudó a

California.

En 2032 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 2034 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2036 se mudó a

Florida.

En 2038 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 2040 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2042 se mudó a

California.

En 2044 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 2046 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2048 se mudó a

Florida.

En 2050 se graduó en

la Escuela de Medicina

de Florida.

En 2052 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

En 2054 se mudó a

California.

En 2056 se graduó en

la Escuela de Medicina

de California.

En 2058 se casó con

una mujer llamada

Susan Stenzler.

ATLANTIC VOICE

Editor: JOS A. THOMAS

P. O. BOX 199

YEAR X — LIMON, C. R. MAY 12th, 1945 — No. 466

HITLERISM FINALLY AND COMPLETELY DEFEATED

After what will ever be known as the longest and most gruesome and blood curding war of modern times, during which the United Nations suffered untold sacrifices, and irreparable losses, Hitlerism and all its associated evils have been finally and completely defeated. Civilization has been saved and the human race assured real liberty and equality.

Realizing the futility of continuing the fight against the Allied offensive, which would have only caused the useless sacrifice of more human lives and the destruction of a greater amount of valuable material Admiral Karel Doenitz, who had assumed the position of Fuehrer on the announcement of Hitler's death, ordered on Monday last, the immediate and unconditional surrender of all the military forces of Germany. The order was quickly adhered to all the battle fronts and in the occupied countries. The signing of the document which officially constituted the act of surrender was effected in Berlin last Wednesday, the signatories were — Generals Keitel, Freidelmberg

and Stumpf on behalf of Germany, Marshal Zhukov of Russia, Marshal Tedder, who represented General Eisenhower, General Latte de Tasigny of France and General Spaatz of the air forces of the United States of America. The pact provides for a total disarming of the forces and the delivery of all war material in tact.

The Accord also stipulates that the Germans who continue fighting after the announcement of the act of surrender will be regarded as lawless elements and not entitled to the protection of the war regulations.

The Far Eastern warfa-

re still remains, for notwith-

standing the disaster which has overtaken their copartners, the Japanese declare they will continue the struggle.

This will only heap more suffering on the nation, for they cannot avert defeat of a nature likely to be much more drastic than Germany's. President Truman and Premier Churchill have announced their intention of throwing every ounce of their available fighting power into the conflict and Admiral Nimitz has stated he is all ready to initiate the final assault against the enemy's metropolitan area.

France and Brazil have also expressed their willingness to parrafate.

RED CROSS AMBULANCE SERVICE NOW ESTABLISHED

Our highly esteemed citizen, don Alfredo Cañas, President of the Limon Auxiliary Red Cross Committee, and his associates have added to their triumph in connection with the services of the newly acquired Red Cross Ambulance.

Through their good offi-

ces, the needed subvention has been obtained for the employment of a chauffeur, who will be at the service of the public at all times. In order, however, to obtain the use of the vehicle, the party interested should get in touch with an authorized representative, who will, in turn, notify Captain No. Alvarado of the Volunteer Fire Brigade, who has been assigned the care of the ambulance. It should also be borne in mind that the service of the vehicle is for the transportation of the sick — not the dead.

LIMON'S VICTORY PARADE

No ordinary human eye could easily have kept pace with the movements associated with the greatest public demonstration which, so far as we are aware, has ever grazed this city.

Every corner and nook was emptied of their occupants, as all flocked to the Central Plaza at the evening hour of six on Monday of the week in course.

From an early hour of the day, it was hinted that the Nazi forces had surrendered, unconditionally to the Allied Powers. The news, so long anticipated, brought joy to every true Christian and peace loving citizen. All eagerly awaited the official announcement by the Commander of Police, Colonel Enrique Esquivel.

Rather impressively we overheard two public school girls discussing the approaching hour. Their talk displayed the marvellous spirit of their

teachers for the victory of the Democracies. The girls declared they were told that at the sound of the siren, whatever be their occupation should be abandoned and they fall in line for the great procession. Amusingly, but not without significance, one of the girls said her teacher had told her that even if she were in her pyjamas, her presence would be needed in the Victory Parade.

Such was the spirit and manifestation. Men, women, children, and even sucklings, were on the scene. The National Emblem of Costa Rica, the Stars and Stripes, the Union Jack, the insignia of the powerful and indefatigable Soviet Union of Russia, the Tri-colour of France, the Standard of the Chinese Republic, were flown triumphantly. Hundreds and hundreds of small hand flags, bearing the insignia of our Republic on one side and that of

Pass a la pie. ONCE

THE THOUGHT FOR THE WEEK

Friendship is seldom lasting but between equals, or where the superiority on one side is reduced by some equivalent advantage on the other. Benefits which cannot be repaid or obligations which cannot be discharged do not usually increase affection; they may excite gratitude and heighten veneration, but generally, take away that freedom and familiarity of intercourse without which there cannot be real friendship.

WATER IS INDISPENSABLE FOR THE MAINTENANCE OF GOOD HEALTH

From the early issue of the 1945 calendars originally drawn up by the office of the International Co-operative Public Health Service, we noted with marked interest the significant caption of the section which referred to this Republic, "The Friend of the Family".

It is the general understanding that, on the background of this great Institution is the desire for the upkeep of good health. There is also the well known willingness of our Minister of Public Health to always strive for the betterment of our health conditions, and to do all the things necessary for the maintenance of same.

One of the primary essentials in this respect, as none can deny, is the Daily Bath; but sad to say, there are times when not even a Weekly Wash is possible, under the bathroom shower, due to the irregular and very limited supply of water in the circulation system of our city.

The taking of this very precious liquid from distant public hydrants is now regularly observed.

This condition is bad enough, where the home requirements are concerned but there is the far graver danger to the general health of our citizenry, consequent on unflushed sanitary services and unwholesome odors.

In view of the menace which faces our people, we bring the matter to the attention of the nation's highly esteemed Minister of Public Health, who will we are sure, come to the aid of our Municipal Fathers in their efforts to improve Limon's Water Supply.



Change to

RAMESES

A scientifically Blended
CIGARETTE

You'll Like it!
ON SALE EVERYWHERE

Limón Trading Company

PAY THE BEST PRICES FOR

Dried Ipecac Root

Cocoa, Coconuts and Copra

RUBBER

REMEMBER

WE PAY THE BEST PRICES

INTERESTING DISCOURSE PRESENTED TO BANANA GROWERS AT SQUIRRELS

Keeping faith with the arrangements previously made, regarding the desire and other interests of the Managing Personnel of the Atlantic Banana Growers Association to place their programme before the cattlemen of the Siquirres region who had not found it possible to attend any of the meetings held at the headquarters of the Association, Messrs. Stanley Britton and Jas. A. Thomas President and Secretary, respectively, pointed out that town ship on Sunday the 6th instant, when they were cordially welcomed by an audience of forty cultivators and other interested persons. The meeting took place in the premises of the Banana Club.

The introductory remarks were delivered by Mr. George Shedd, the Vice-President; then in very convincing language, Mr. Britton deliberated on the more important points of the aims and objects of the Association, particularly on the possibility of its becoming an outstanding asset in the life of the Banana Industry of this Zone. He emphasized on

the general good results obtainable from all well organized groups, and directed attention to the fact that the farmer, as the producer of the commodity, has the right of securing a better deal than that to which he has been the recipient during the past several years, he also reminded the audience that if all would unite in the good cause there would be hope of success.

The Secretary briefly added his appreciation with respect to the splendid response in evidence, and read the Constitution of the Association. At the close of the reading the audience accepted the laws in their entirety, and signified their willingness to become members at the earliest possible date. They were advised by the President of the manner in which their enrolment, as numbers, can be effected.

On request, Mr. W. A. Petgrave^a, of the township, delivered a very interesting discourse during which he mentioned that a plan was underway to secure government lands for individual assignments, in order to intensify the agricultural activities of the Zone.

In closing, the President reiterated his pledge to forward the Association's programme to the benefit of all its components.

A WELL DRESSED MA NOFFERS A CHARM

HERE IS YOUR MOST UP TO THE MINUTE TAILORING ESTABLISHMENT AND CAP DESIGNING AND FURNISHING HOUSE

THE WELL KNOWN, WELL-ESTABLISHED,
WELL EXPERIENCED ALL RELIABLE

EXCELSIOR TAILOR

CLIFFORD STEELE

Now situated in an improved and convenient building.
In going to take the train and in coming from the train
I am in your way

COMMERCE AVENUE, NEXT TO THE BRITISH
VICE CONSULATE AND AIRPLANE BOOKING OFFICE.

FOR SALE - FOR SALE

A FARM SITUATE AT SANTA ROSA MOUNTAIN

cultivated with Yams of every description and sufficient to feed the inhabitants of Limón. Also three or more hectares in best bearing Cacao and a Dryer - 10 x 12 feet - capable of taking off three hundred pounds at a time.

This is a Gold Mine to the lucky Buyer

Apply - Burrell Williams, Cieneguita

AUXILIARY PREPARING JOYOUS TIME

Hearts are eagerly panting, we gather, to know on whose head the crown will be placed, on the night of Monday the 14th instant. A citizen, with much experience in such ceremonies, is said to be slated to do honour to the successful lass. All arrangements are also stated to be complete, with the Ladies

Auxiliary on edge to furnish top service in every respect.

Due, principally, to the long period which has elapsed since the presentation of this class of pastime, the Lawn Fete promises, we are assured, to be a colossal success.

For Best Fit — What? Go to Clifford Steele
The People's Tailor

NEW HARLEM CANTINA

AND RESTAURANT

U. N. I. A. (Lower Floor) FIFTH AVENUE

O E E R S: —

The Cradle of Comfort and first Class service to its patrons.

NO ADULTERATION — THE PUREST IN FOREIGN
AND NATIVE LIQUORS.

BABE PRESENTED AND ACCEPTED IN CHRISTIAN FOLD

By means of the priestly offices of the Rev. Fr. Acos of our Cathedral Parish, little Marva Leona Clarke, the babe of our young and esteemed citizens, Mr. and Mrs. Philip Clarke, was presented and accepted in the Christian fold by virtue of the Sacrament of Baptism. The sponsors were Miss Clarke Radcock and Mr. Luis Chacon.

At the outset of the reception given by Marva's parents during the afternoon hours of the same day, dozens of invited Tots had their pleasure baskets brim full. It was climaxized with swings and sanding by the grown-ups. The refreshment service was in splendid harmony with the other features of the happy event.

WEEKLY SAILINGS

From LIMÓN to CAHUITA - OLD HARBOR - COLORADO BAR - PANAMA

ACCEPTING PASSENGERS AND FREIGHT
For particulars, see or communicate with

RYAN & BARRIENTOS, Agents

Post Office Box 144 or at their Office on the lower floor of Pension Caribe in front of Park Vargas. — COMFORTABLE
AND RAPID SAILINGS CAN BE RELIED ON

CARTAGO HONOURS WINSTON CHURCHILL

At what has been described as a unique ceremony in the educational life of the Republic's ancient Capital — Cartago, a most sincere and spontaneous tribute was paid Mr. Winston Churchill on Saturday the 28th ultimo, when the elementary educational center, up to then known as "Los Angeles," will henceforth bear the name of the illustrious Premier of the British Commonwealth of Nations.

The exceptional function was conducted in the presence of more than four hundred children — boys and girls — connected with the school, and was graced with the presence of the Republic's Minister of Public Education, Lic Hernan Zamora Elizondo; His Britannic Majesty's Charge d'Affaires resident in San Jose, Mr. Norman Mayer; the Press Attaché of the British Legation, Mr. O. R. Bruce; many of the officials of the country's Educational System; several members of the British Colony resident in Cartago and vicinity, as well as a large number of the general public.

Grouped in positions which formed a large "V," and with each one holding aloft the national emblems of Costa Rica and Great Britain, the children initiated the attractive programme with the singing of the Republic's National Hymn followed by that of Great Britain effectively rendered in English, Miss Lia Valle, Directress of the school, then gracefully unveiled the large and beautifully-framed picture of England's outstanding Statesman. The act was loudly applauded. Immediately after this, Miss Valle pronounced an illuminating discourse, in which she stressed the panisworthy efforts of Mr. Churchill for the betterment of humanity, and particularly directed attention to his marked tenacity. The next ad-

dress was by Mr. Jose María Chaverri, a former Director of the School, who mentioned that the idea of paying a lasting tribute to Mr. Churchill, by the renaming of the school, had originated with Mr. Mariano Montealegre, an ex-Minister of Agriculture, and a great admirer of the British Premier.

The Minister of Education, Lic Hernan Zamora E., was the next speaker, and in a most instructive and interesting address, directed attention to the importance of the ceremony — for, said he, just as the naming or baptising of a child is a religious sacrament, so the naming of a school should be regarded a civic one; as such an event marked an outstanding period in the life of the nation's future citizens. He urged the children to imitate the life not only of Mr. Churchill, but also that of the lamented late President Franklin Delano Roosevelt. The address was long and loudly applauded.

Mr. Norman Mayer, the British Charge d'Affaires, appropriately expressed his thanks and appreciation for the invitation to assist at the ceremony; and after referring to the herculean labour of Mr. Churchill, aided by that of Mr. Roosevelt, for the salvation of universal democracy, and the maintenance of human liberty, implored the children of the school, to always bear them in mind, and by remembering that all human beings are brothers to treat their fellow creatures with kindness and tolerance.

The programme was interspersed with musical items and a playlet by some of the scholars.

During the afternoon of the previous day, Friday, Mr. O. R. Bruce of the British Legation conducted what we have been told was one of his most interesting and successful ciné shows in the local theatre,

COSTA RICA SODA WATER FACTORY

Fábrica de Hielo
y Refrescos
Agencia Cervecería
Traube

LIMÓN

FLORIDA ICE AND FARM CO.

LA FLORIDA

Maderas
Fábrica de Hielo

which had an overwhelming audience of more than three thousand children and grown-ups. At a later hour, the same evening, a fine concert was given in front of the school by the full Military Band of San José which was also sponsored by the British Legation.

Notice

To Members of Cacao Co-operation
(Mixta)

Our Prices for the following Products are

CACAO, per quintal	46.00 Colones
COCONUT PITH, per quintal	66.00 Colones
COCONUTS, per hundred	27.00 Colones
WHEAT, per quintal	145.00 Colones

All Freight and Cartage will be at Expense of the Cacao Co-operation

RAUL VELAZQUEZ
Manager

For Best Fit — What? Go to Clifford Steele

The People's Tailor

TALLER MECANICO MACHINE SHOP

FIFTH AVENUE — BUILDING N° 85

Conducts general Repairs, First class workshop guaranteed. On Hand, at all times — Beds, Springs and other Household things.

PRICES MODERATE
C. THOMPSON, Proprietor

DON ALFREDO CHUNG LOSES LIFE BY DROWNING

Destiny, seemingly, had a watery grave in store for don Alfredo Chung who on Tuesday of this week in course lost his life by drowning. In the company of friends, he left the city some minutes after two o'clock and, securing a boat indulged in rowing on the sea around the Cinqueta airport. Due, no doubt, to the effects of the strong undercurrent always present in that area, the boat capsized with the occupants. All were saved except don Alfredo.

The community, in general, mourns the sudden passing into eternity of the unfortunate gentleman, whose outstanding personality and charming character had earned him the unchallenged confidence regard of all. His rapid acquirement of the photographic art, and his marvelous accomplishments therewith were almost unparalleled.

Don Alfredo was first engaged in the liquor business in the Cantina known as "Rox Bar." He changed to photography, and in a few

LIMÓN'S

Vieja da la pag. 7
Great Britain on the other, were freely distributed through the good offices of the British Vice Consul and the American Consul in this city.

The civil and military Authorities, the police, the Military Band, the Boy and Girl Scouts, the Cadets, the Organized Workers, the Vanguardia Popular, in fact every person who was not confined to bed by illness, were on the march because of their thankfulness that the evils which had threatened our civilization and individual liberty had been successfully eliminated — Nazi fascism had been defeated — the herculean efforts of the United Nations had obtained the victory.

WE, GRACIOUSLY, HAVE A WISE PUBLIC TO WHOSE REASON WE APPEAL

We, a number of prospective and law abiding citizens, with honesty embedded in our souls, have united in a social manner, with a view of establishing a Branch of the Order of British Masonic Templars, without hindrance or opposition to any persons holding existing Lodges.

For the past forty or more years this very democratic Republic has allowed this measure preliminary to the opening of the nearly thirty existing Lodges, and surely we will not suffer any premature.

The Directive Body of the Royal King Obad Temple should not tremble with fear if all be well with them. And furthermore, why publish so late at a date the assumption association of IVAN BOLTON with the Order. Graciously we have a wise public and for that we desire to mention that IVAN BOLTON is in possession of authority to establish the British Order of Masonic Templars in this country, it was given under the seal of the Supreme Grand Temple of Kingston, Jamaica, over the signatures of Messrs. G. E. Smith, Supreme Grand Master; and Frederick Box, Supreme Grand Secretary, and dated January 29th, 1945.

THE SOCIALISTS FOR THE NEW MOSAIC TEMPLARS

CANTINA "BATAAN"

CORNER 5TH AVENUE AND 5TH STREET

sure to hear the Societies of the City and be free to discuss. Here is the Bar where our friends of the Abaca District ate the important topics of the Day.

The thirst can, meantime, be satisfied with the purest of foreign and native Drink.

OUR CLOUTY DEPARTMENT IS ALSO OF

THE HIGHEST STANDARD.

Remember you are cordially invited

LEONARD CORBET AND WIFE
Proprietors.

BULLETINS FROM BRITAIN

DEFEAT OF GERMANY TOTAL THIS TIME

San Francisco—The defeat of Germany cannot be compared with any of the great defeats in modern history.

German casualties in World War I were high—more than 7,000,000 men. In this war they probably will be at least twice as high, reaching the appalling number of 15 millions men killed, wounded and prisoners, in the Fall of 1918. The German army stacked arms after having lost ... 400,000 prisoners and probably 300,000 men killed. In the Winter and Spring campaign of 1945, it so far has lost more than 3,000,000 men.

Battles of annihilation of such dimensions never have been fought before. This was not merely physical destruction. The entire German military machine fell apart to the last atom. The destruction of German militarism was accomplished in this war by total defeat.

After the campaigns in Western, Central, and Southern Germany, after the campaign in Eastern Germany, there will be nothing left of the German army but corpses, prisoners, and some deserters. There will be no German army to return home, as there was in 1918. The German army will not merely be dispersed; but its institutions, its officers' corps, and general staff will have been eradicated by the defeat. The human sag which

RUSSIA: NEW PROBLEM FOR JAPAN

Nonplussed by Moscow's denunciation of the Russo-Japanese Neutrality Pact, Tokyo propagandists have been trying to reassure a thoroughly frightened nation by pointing out that the pact has still one year to run and that its denunciation does not "necessarily" mean war.

Foreign Office spokesmen and newspaper editorialists chorus that despite Stalin's move Japan intends to maintain friendly relations with the Soviet Union after the pact's expiration. To its statement on these lines, the Foreign Office, however, added an implied vain threat: "It goes

remains after the catastrophe will be useless for any military purpose.

Total defeat implies not only military defeat. It will determine all the departments of German national life. Because we have helped so essentially in bringing about this defeat, we cannot ignore its consequences.

Total defeat has shattered the German state and Germany's social structure. It has broken not only Hitler's Third Reich, but its precursors, Bismarck's Reich and that of Prussian Frederick the Great, too. This defeat has cut the line of development of German history; it is shattering to the stature of the historic figures who have dominated the minds of the German people.

without saying that the Japanese Government is in full preparedness and readiness to respond to and cope with any situation that may arise in future".

What the Foreign Office no doubt had in mind was voiced publicly at Singapore by Col. Shozo Nakajima, Chief Army Spokesman for the Southern Regions. Stating that "neither Japan nor Russia has any intention of coming into a direct clash at the present moment", Col. Nakajima added thoughtfully that "Japan's army of 1,000,000 strong in Manchoukuo would be a big factor in the continued maintenance of the relations between the two countries".

PETROL SUPPLIED

The greater part of aviation petrol and other oil products used by the Allied forces in this theatre now come from the large British refinery at Abadan on the Persian Gulf. No less than 113,300,000 gallons of aviation petrol alone have been delivered to the Americans under reverse lend-lease up to June 30th 1944. Only some special petroleum products which cannot be produced outside the U.S.A. have been brought to India.

The reverse lend-lease total of £ 58,154,000 given to the U.S. Forces in India up to June 30th, 1944, does not include raw materials and tools shipped to the U.S.A.

A. Among these are such important commodities as jute and mica. Further, the volume of India's reverse lend-lease has increased strikingly. In the first six months of 1944 it was more than fifty per cent, greater than during the whole of 1943.

As in Burma, the war in the Pacific is being fought as a combined operation. A large proportion of the men and weapons engaged have been American, but Australian, New Zealand, British and Dutch airmen, soldiers and sailors have also played a gallant part, and the Allied naval forces were recently strengthened by the British Pacific and East Indies Fleets.

Australian troops have used British Australian and American weapons in their epic campaigns in the islands of the South Pacific. American soldiers, wearing Australian uniforms and boots, landed in

EXTRAORDINARY SOLDIER

When the Duke of Wellington was asked before battle what his chances were he pointed at an ordinary British foot soldier and said: "It all depends on this article!"

The term "ordinary soldier" traditionally applied to British foot regiments, has misled the enemies of Britain again and again. Because in peacetime the British Army is very small compared with the armies of great militaristic nations, the continental powers have never been able to understand how it could in wartime stand between them and their lust for conquest. The reason is that they have failed to recognize two things: First the British foot soldier for all his good humour makes together with his brothers the British Dominions, the best and toughest military material in the world. Secondly, no nation in the world has ever possessed in the same degree as Britain the power of rapidly switching its resources from peace to war. In 1939 Britain could not put twenty divisions into the field in Europe. Even in 1940 when the army was expanding it suffered disaster at Dunkirk, following the collapse of French, Dutch and Belgian resistance, and 240,000 men who came back to the shores of Britain in June 1940 had lost their entire equipment and from weeks of dive-bombing

were no longer in military formations.

The Germans were so sure of themselves that they scarcely even bothered to plan the final reduction of Britain. Yet at that British Army, a Russian military observer in Corro expressed his amazement at British audacity in contemplating an offensive drive with such a small margin of superiority—Russian military commanders themselves insisted on six to one superiority before launching an offensive.

Even when on the defensive the United Kingdom soldier gave more than he got, and inflicted heavy casualties on the enemy. In Norway in 1940 a British force of 24,000 killed 37,000 German and itself only suffered 1,000 casualties. In Western Europe in the first year of the war Britain lost 53,000 men ... against German casualties estimated at 350,000.

SAYINGS

"No country can be strong unless it bases its strength upon spiritual beliefs. Nor can any great country envisage a system of State education in which there is no provision made for religious teaching". — Mr. R. A. Butler, Minister of Education.

"The prospect of inevitable share means that we must continue those controls which are necessary to stop profiteering and inflation and assure fair shares for all". — Mr. Hugh Dalton, President of the Board of Trade.

VON RUNDSTEDT CAPTURED



GERMAY. — One of the prize captives of the war is Field Marshal Gerd von Rundstedt, former Supreme Commander of the western front and most notorious of the Junkers General, shown at left, after he was taken prisoner by the seventh army troops in his Bavarian retreat. In the center is his son, Lt. Hans G. von Rundstedt and a Medical Attendant (Right), who is in constant attendance of the ailing field Marshall.

BRITISH GENERAL SIGNS GERMAN SURRENDER ARTICLES



CASERTA, ITALY: Allied Officers look on as Lieut. Genl. W. Morgan of the British Army signs the articles of surrender of the German forces in Italy and Austria, in Caserta on April 29th. Standing from left to right Arc-Lt. Col. J. G. Sweetman, deputy Secretary to Sir Harold Alexander, Supreme Allied Commander in the Mediterranean Theater; rear Admiral S. S. Lewis; Air Vice Marshal G. B. A. Baker; Major General A. P. Kisenko, USSR; Lt. M. Vrabovsky, USSR; and Major General L. L. Lemm, representing General Mark Clark, USA.

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional "Miguel Otero Lizárraga" del Sistema Nacional de Bibliotecas del Ministerio de Cultura y Juventud, Costa Rica.

They advanced against the Japanese on Australian-made panzer tanks. Australian-made tyres and ate rations supplied by the end of June 1944, by Australia and New Zealand.